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P R O C E S –V E R B A L 

încheiat azi 23 septembrie 2024 
 

Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  
 Primarul comunei Batoş, Cotoi Dumitru, prin Dispoziţia nr. 

208/17.09.2024 a convocat Consiliul Local al comunei Batoş, judeţul Mureş în 
şedinţa ordinară pentru data de 23.09.2024, ora 13.00. 

PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BÎTA 

VALERIU-AUREL, CÎMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, 
ONOFREI DANIELA, MĂRCUŞ IOAN, TĂMĂŞAN EMIL-CORNEL.    

ABSENT: MARIAN TEODOR – RAUL, TODEA MARIA şi URBAN WALTER-

MICHAEL. 
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie 

Marcela, doamna inspector Lepădat Loredana, doamna consilier personal al 
primarului Cinca Laura şi doamna bibliotecar Cotoi Luminiţa. 

Doamna secretar general Macarie Marcela - sunt prezenţi 10 consilieri, astfel, 

potrivit O.U.G. nr. 57/2019 constatăm faptul că şedinţa este legal constituită. Toate 
punctele înscrise pe ordinea de zi sunt însoţite de documentele prevăzute de Codul 
administrativ.  

Se anunţă consilierii locali că în conformitate cu prevederile art. 228 din 
O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările şi completările 

ulterioare, alesul local aflat în conflict de interese în condiţiile prevăzute  de cartea I 
Titlul IV din Legea nr. 161/2003, cu modificările şi completările ulterioare, are 
obligaţia să se abţină de la emiterea sau participarea la emiterea ori adoptarea 

actului administrativ, de la încheierea sau participarea la încheierea actului juridic 
respectiv, care ar putea produce un folos material pentru sine sau pentru: 

    a) soţ, soţie sau rude ori afini până la grad ul al II-lea inclusiv; 
    b) orice persoană fizică sau juridică faţă de care alesul local are calitatea de 

debitor al unei obligaţii; 

    c) o societate la care deţine calitatea de asociat unic ori funcţia de 
administrator sau de la care obţine venituri; 

    d) o altă autoritate din care face parte; 

    e) orice persoană fizică sau juridică, alta decât autoritatea din care face 
parte, care a făcut o plată către acesta sau a efectuat orice fel de cheltuieli ale 

acestuia; 
    f) asociaţie sau fundaţie din care face parte. 
Astfel, având în vedere aceste dispoziţii, consilierul local aflat în una dintre 

situaţiile  enumerate are obligaţia să anunţe la începutul şedinţei consiliului local, 
interesul personal pe care îl are la adoptarea hotărârii respective, anunţ care se 

consemnează în mod obligatoriu în procesul-verbal al şedinţei, iar ulterior anunţării 
interesului personal consilierul local nu mai este luat în calcul pentru cvorumul 
necesar adoptării hotărârii consiliului cu privire la care acesta şi-a anunţat 

interesul şi nu are drept de vot la adoptarea acestei hotărâri. 
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În conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun 
spre aprobare procesul-verbal al şedinţei ordinare din data de 28.08.2024, dacă 
sunt completări, modificări, adăugiri? 

Se votează cu 10 voturi pentru şi 3 absenţi (Marian, Todea şi Urban). 
Domnul primar are o solicitare de a suplimenta ordinea de zi cu un proiect de 

hotărâre, propunerea este ca pe ordinea de zi proiectul de hotărâre să devină 

punctul 6 al suplimentării, în locul proiectul de hotărâre privind utilizarea 
excedentului bugetar, punctul respectiv devenind 7, Asociaţia Sportivă 8 şi 

rectificarea de buget 9, iar punctul Cereri nu avem pentru şedinţa de astăzi cereri 
în dosarul de şedinţă. 

Cine este pentru suplimentarea ordinii de zi, împotrivă, abţineri? 

Se supune la vot ordinea de zi cu modificările aduse, cine este pentru, 
împotrivă, abţineri? 

O R D I N E     D E    Z I: 

 
1. Proiect de hotărâre privind stabilirea şi aprobarea destinaţiei şi a 

preţului de pornire la licitaţie pentru masa lemnoasă din fondul forestier al 
Comunei Batoş ce urmează a fi valorificată de către  Direcţia Silvică Mureş.  

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnico-
economică pentru investiţia: ”Extindere, reabilitare, modernizare și dotare 
Școală Gimnazială, sat Batoș, nr. 440, comuna Batoș, județul Mureș”.  

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea aderării Comunei Batoș, în 
calitate de membru la “Asociația Zona Mureșului Superior”.  

4. Proiect de hotărâre privind  aprobarea organizării şi desfăşurării  
ediţiei a  XXI- a „SĂRBĂTORII MĂRULUI”.  

5. Proiect de hotărâre privind utilizarea fondului de rezervă bugetară 
constituit pentru anul bugetar 2024.  

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea accesării Programului 
Incluziune şi Demnitate Socială 2021-2027 pentru realizarea obiectivului de 
investiţii: “CENTRU MULTIFUNCŢIONAL CULTURAL ŞI TEREN DE SPORT ÎN 
VEDEREA REDUCERII EXCLUZIUNII SOCIALE ŞI PROMOVAREA DEMNITĂŢII 
SUPREME A COPIILOR ŞI TINERETULUI VULNERABIL ÎN COMUNA BATOŞ 
JUDEŢUL MUREŞ”. 

7. Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului bugetar al 
Comunei Batoş din anul 2023 pentru anul 2024.      

8. Proiect de hotărâre privind acordarea unui sprijin financiar pentru 
“ASOCIAȚIA SPORTIVĂ UNIREA DEDRAD” de pe raza UAT Batoş în vederea 
participării la Campionatele Județene de Fotbal precum și sprijinirea dotării 
cu materiale sportive şi participarea la competiţii sportive.  

9. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 

2024.  

10. Diverse.  

 

Punctul 1. 

1. Proiect de hotărâre privind stabilirea şi aprobarea destinaţiei şi a 

preţului de pornire la licitaţie pentru masa lemnoasă din fondul forestier al 

Comunei Batoş ce urmează a fi valorificată de către  Direcţia Silvică Mureş.

  



Domnul consilier Gliga Ioan – este vorba despre o partidă 7608 de la Ocolul 

Silvic Răstoliţa, un volum brut de 595.64  de brad şi molid, propunem să fie 

vândută în licitaţie pe picior de către Direcţia Silvică Mureş la preţul pe care îl vom 

stabili acum, preţul de APV este 152.34 lei/ . Vă rog să propuneţi un preţ de 

pornire a licitaţiei. 

Domnul consilier Fulop Domokos – normal, metrul cub cu cât se vinde acum? 

În general, nu la Ocol. 

Domnul consilier Gliga Ioan- de cherestea nu ştiu. 

Domnul consilier Abos Ferencz – 1200 lei, cel mai ieftin. 

Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin – aici e vorba pe picior şi e licitaţie. 

Domnul consilier Abos Ferencz – da, dar 75% din el e lemn de lucru. Celălalt 

am înţeles că s-a vândut ca pâinea caldă la 250 lei, dacă informaţia e bună. 

Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin – să propunem tot 250 lei. 

Domnul consilier Abos Ferencz – dar de ce nu şi 300? Oricum se înscriu la o 

licitaţie şi dup-aia nu mai participă, ca şi la ultima. Propun 300 lei. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot propunerea 

domnului Abos şi se votează cu 10 voturi pentru şi 3 absenţi (Marian, Todea şi 

Urban). 

Se adoptă Hotărârea nr. 65 din 23.09.2024 privind stabilirea şi aprobarea 

destinaţiei şi a preţului de pornire la licitaţie pentru masa lemnoasă din 

fondul forestier al Comunei Batoş ce urmează a fi valorificată de către  

Direcţia Silvică Mureş. 

Punctul 2. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnico-
economică pentru investiţia: ”Extindere, reabilitare, modernizare și dotare 
Școală Gimnazială, sat Batoș, nr. 440, comuna Batoș, județul Mureș”.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – ne-au solicitat încă o hotărâre a Consiliului 
Local prin care să aprobăm indicatorii tehnico-economici pentru noua documentaţie 
realizată până la urmă după noile cerinţe şi am cerut ca valoarea totală să nu se 
modifice, dar cu toate acestea, sunt modificări, în sensul că mai este o diferenţă pe 
lângă documentaţia pe care am plătit-o deja. Având în vedere că vor fi pe şcoală 
multe panouri fotovoltaice, va fi nevoie de amplasarea unui punct trafo, un 
transformator pe care să ne asumăm noi că îl vom plăti la momentul respectiv, însă 
şi firma de consultanţă, şi doamna de la CNI ne-au spus că în funcţie de 
amplasarea transformatorului putem obţine ca plata să o efectueze Electrica, asta 
dacă va fi amplasat în exteriorul curţii şcolii, dar până la momentul respectiv noi 
trebuie să ne asumăm că îl putem plăti.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – sala de sport va fi acoperită cu tablă? Aşa 
se vede în poze. Ideea ar fi să se respecte cât mai mult specificul zonei, arhitectura 
din Transilvania şi faţadele erau vopsite mai închis şi doar pe lângă geamuri era 
mai deschis, aici am văzut că e invers. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – dacă mă iau după ce face Munteanu Ionuţ, cu 
siguranţă, că şi el e din generaţia arhitecţilor tineri care sunt setaţi pe treaba asta 
cu păstrarea arhitecturii. Aici zice învelitoare din ţiglă ceramică tip solzi pentru 
clădiri şi învelitoare tablă fălţuită la copertină. 



Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin – ce speranţă este vis-à-vis de 
începerea lucrărilor? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – după ce vom comunica hotărârea Consiliului 
Local vom fi convocaţi din nou la şedinţa tehnică la Ministerul Dezvoltării, şedinţă 
comună cu CNI, proiectant, consultant şi beneficiar şi după aceea să se dea 
drumul. 

Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin – anul acesta nu se va face nimic. 
La ultima şedinţă a Consiliului de Administraţie al Şcolii s-a ridicat din nou 
problema geamurilor şi a frigului din clase, dacă se poate veni cu o soluţie ceva, să 
se schimbe geamurile din buget. 

Domnul consilier Fulop Domokos – acum se schimbă şi dup-aia ei vin cu alte 
geamuri şi le dau jos, bani aruncaţi. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 10 voturi pentru şi 3 absenţi (Marian, Todea şi Urban). 

Se adoptă Hotărârea nr. 66 din 23.09.2024 privind aprobarea 

documentaţiei tehnico-economică pentru investiţia: ”Extindere, reabilitare, 

modernizare și dotare Școală Gimnazială, sat Batoș, nr. 440, comuna Batoș, 

județul Mureș”.   

Punctul 3. 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea aderării Comunei Batoș, în 

calitate de membru la “Asociația Zona Mureșului Superior”.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – noi suntem membrii în asociaţie, însă sunt 

nişte modificări pentru a putea funcţiona asociaţia şi pe parcursul anilor următori, 

sunt doi primari care nu vor mai fi în mandatul următor şi trebuie reluate şi la 

notar şi peste tot, astfel încât e nevoie de hotărârea aceasta de Consiliu Local 

pentru a continua ca parte la această asociaţie, necesară de altfel, deoarce prin ei 

se derulează controlul de audit intern pe care Curtea de Conturi ni-l cere. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 10 voturi pentru şi 3 absenţi (Marian, Todea şi Urban). 

Se adoptă hotărârea nr. 67 din 23.09.2024 privind aprobarea aderării 

Comunei Batoș, în calitate de membru la “Asociația Zona Mureșului Superior”. 

Punctul 4.  

4. Proiect de hotărâre privind  aprobarea organizării şi desfăşurării  

ediţiei a  XXI- a „SĂRBĂTORII MĂRULUI”. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am organizat de mulţi ani Sărbătoarea 

Mărului, excepţie anul în care a fost pandemia, şi la fel va fi şi în acest an, desigur, 

fără a sări calul, cu sume şi cheltuieli cât mai mici. În documentele pe care le-aţi 

primit este un buget estimativ al costurilor pe care le-am prevăzut, valoarea totală 

pe care doamna contabil o avea în fondul de rezervă este 79.000 lei, dar nu se vor 

cheltui toţi, dar i-am cuprins toţi pentru a avea de unde să facem aceste cheltuieli.  



Doamna consilier Onofrei Daniela – dacă banii se alocă aici, în caz că apare 

altceva, va trebui făcută iar procedură, rectificare de buget, că ăsta e tot fondul de 

rezervă. 

Doamna inspector Lepădat Loredana – dar avem excedent. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – şi acolo cât mai avem? 

Domnul consilier Fulop Domokos – anul trecut au fost 53.000 lei alocaţi. 

Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin – faţă de ce cheltuieli se prezintă la 

alte comune, cred că e o sumă de bun simţ, dar nu e vorba să se cheltuie toată 

suma. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – mă doare capul, când e vorba de petrecut, 

putem băga cât de mulţi bani, când e altceva, tăiem şi dăm în cap. Mă mir căe doar 

atât, că anul trecut s-a putut cu 40-50.000, acum avem nevoie de 80.000. Adică 

anul trecut s-a suplimentat şi acum o să rămână. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – o să rămână. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – propun să fie suma la fel ca anul trecut, 

50.000. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – atunci trebuie să renunţăm la anumite 

servicii, propuneţi şi la ce renunţăm. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – anul trecut cât a fost la muzică şi la 

sonorizare? că aici văd sumele cele mai mari. Când era vorba că se organizeze ca un 

târg local, dacă nu ne permite ordonaţa, se spunea că se poate face cu artişti locali, 

că ei nu se plătesc. 

Doamna consilier Banciu Elena – era vorba de unele formaţii locale, nu artişti. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – dacă nu se puteau cheltui bani se putea 

face, acum dacă se pot cheltui bani sumele sunt un pic cam mari. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am fi făcut un târg cu producătorii locali, nu 

aveam scenă, nu aveam sonorizare. 

Domnul consilier Gliga Ioan – propuneţi atunci să nu o facem. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – nu să nu o facem, dar eu nu mă pot duce 

în faţa omului şi să mă întrebe pentru ce dăm 79.000. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – alte comune dau mai mult pentru alte 

activităţi, dar noi dăm mai mult când e de petrecut, noi facem exact invers. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – la cine v-aţi gândit să invitaţi? 

Doamna consilier Banciu Elena – scrie acolo, Ansamblul Artistic Mureşul. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – Alexandru Pop, Mario Cotoi cu formaţia de 

muzică populară şi face ceva şi uşoară. 

Domnul consilier Abos Ferencz – dacă era fără bani, ăştia mai veneau? 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – nici ăştia locali nu mai vin făă 

bani. Anul trecut sonorizarea a fost 13.000 şi acum e 14.500, serviciile muzicale au 

fost 18.000, acum sunt 30.000. 

Domnul consilier Abos Ferencz – 2500 lei prezentarea, cât închirierea toaletelor 

mobile. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – nu a fost suficient de bine anul trecut? 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – nu îi poţi aduce tot pe aceeaşi.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – Sărbătoarea Mărului nu e despre artişti, e un 

târg al producătorilor, lumea vine să îşi cumpere mere, la scenă stau câţiva. 



Domnul consilier Gliga Ioan – cei care au fost anul trecut, nu îţi mai vin cu 

acelaşi preţ. 

Domnul consilier Abos Ferencz – 8000 lei sunt numai pentru prezentare şi  

transport, îi şi plăteşti şi le asiguri şi transport. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – trebuie mers la Corund după fanfare, este o 

echipă de dansuri maghiare. Până acum prezenta domnul Banciu, domnul director, 

dar nu mai vor să mai prezinte şi atunci trebuie să apelez la cineva de la Ardeal TV. 

Domnul consilier Abos Ferencz – altul merge la lucru o lună de zile pentru 

2500. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – ar veni domnul Banciu. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – eu l-am sunat şi a zis că nu mai vine. 

Doamna consilier Banciu Elena – soţul nu a solicitat niciodată şi nu i s-au dat 

bani pe treaba asta. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – să mai facă încă vreo 2 ani şi va fi cetăţean de 

onoare. 

Domnul consilier Abos Ferencz – eu nu am nimic împotrivă dacă i se dă un 

500 că ştim cum se plătesc ăştia care nu au firme. 

Doamna inspector Lepădat Loredana – dar sub ce formă? 

Domnul consilier Abos Ferencz – sub aceeaşi formă cum se plătesc şi artiştii 

care nu au acte. 

Doamna inspector Lepădat Loredana – dar cine îl ia în firmă? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – tocmai pe chestii din astea, să nu ne acuzaţi 

acum că am cheltuit bani, că atâţia am dat de la noi din buzunar cu orice 

sărbătoare, au fost manifestări sportive, berea nu se poate deconta, dar fotbaliştii 

îmi cer bere şi mici. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – hai să reglementăm un pic, nu mă duc pe la 

toţi unde se dau mici şi bere şi iau, să aibă o limită, un bon şi cu ăla să meargă, o 

dată, atât, nu la fiecare terasă ca primăria să plătească dup-aia. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu a plătit primăria, că am plătit noi din 

buzunar. 

Domnul consilier Gliga Ioan – întreab-o pe Loredana, a plătit cuiva ceva? 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – cu atât mai mult, şi la fotbalişti le dai o bere la 

fiecare. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – berea aia cum i-o dai? 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – trebuie gândit, rezolvi o factură de alte lucruri, 

de transport, nu ştiu. 

  Doamna inspector Lepădat Loredana – din suma cuprinsă la meniuri calde, 

nu pot aduce şi sâmbăta la fotbal? 

Doamna consilier Onofrei Daniela – din punctul meu de vedere, materialele de 

şedinţă nu sunt complete, eu nu pot spune de la ce servicii să se taie. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – vă citesc sumele de anul trecut: închirieri 

toalete 3600 lei, nu am avut prezentare, taxa racordare curent electric 250 lei, care 

era avizul, acum Valentin Electro nu mai vrea să vină gratis, cum venea an de an, 

şi a cerut 2000 lei, meniuri calde 9000 lei, servicii sonorizare 13.000, servicii 

muzicale 18.000, publicaţii ziar 2000, tipizate 4750, apă şi băuturi răcoritoare 

1400, premiere cupluri 50 ani şi consursuri sportive 1000 lei. Deşi am avut 

transport şi anul trecut, nu am plătit pentru că nu era cuprins în buget şi anul 



acesta nu mai vor. La cei 18.000 de la servicii muzicale s-au mai adăugat încă 

3.500 lei care i s-au plătit lui Mircea Vintilă abia în decembrie, după cum spune 

doamna contabil, pentru că nu avea factură electronică. Ziceţi de unde tăiem şi 

tăiem. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – dacă mâncarea se aduce de la catering, ăia 

să dea şi bere şi să facă factura pe total. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – spuneţi-i asta doamnei contabil. 

Doamna inspector Lepădat Loredana – cineva semnează pentru realitate, 

legalitate, regularitatea operaţiunilor, nu merge aşa. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – anul trecut am avut la acelaşi preţ 300 

meniuri şi anul ăsta a zis omul eu nu mai vin. 

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – e frumos ca domnului Banciu să îi 

mai adresăm o întrebare, dacă tot a mai fost contactat şi aş fi de acord ca la fiecare 

membru din ansambluri să se dea câte un bon cu care să se prezinte la deservirea 

mesei calde, a mâncat porţia, a predat bonul şi la revedere. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – numai să vrea să vină domnul Banciu, eu 

sunt de acord, el a fost prima mea opţiune. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – hai să facem în felul următor, anul trecut 

a fost 53.000, cu rata inflaţiei, cum a spus domnul Mărcuş, 55.000 şi vedem cum 

ne descurcăm. Eu nu pot să mă duc în faţa oamenilor şi să le zic  că se cheltuie 

suma asta, pentru că mă întreabă, atâta timp cât s-a cerut ajutor pentru un 

branşament la apă şi s-a spus că nu sunt bani. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – a cerut cineva cui i-am dat bani destui, 

Biserica Evanghelică, acolo nu e proprietar asociaţia şi trebuie să prezinte o carte 

funciară. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot propunerea 

doamnei Onofrei de 55.000 lei. 

Domnul consilier Abos Ferencz – 60.000. 

Doamna secretar general – eu nu am auzit de 60.000, a zis 55.000, vorbiţi toti 

unul peste altul, nu se mai înţelege nimic. 

Domnul consilier Gliga Ioan – propun să o facem cu 40.000 şi să le 

încredinţăm domnilor consilieri să organizeze ei tot. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – să fi anunţat acum o lună şi ne ocupam. 

Domnul consilier Abos Ferencz – tarabele nu au plătit niciodată nimic, în altă 

parte se plăteşţe. 

Doamna secretar general Macarie Marcela  – stabiliţi taxe prin hotărâre de 

consiliu, pe metru pătrat. 

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – cei cu mici şi bere au vânzări, dar 

restul pentru 2-3 lei cât fac, nu vin să îţi plătească taxe. 

Domnul consilier Gliga Ioan – cum să iei taxe de la producători locali sau cei 

care vin să prezinte niste linguri de lemn? 

Doamna secretar general Macarie Marcela – taxa nu o poţi stabili pe 

discriminare, trebuie să o propui pentru toată lumea. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot propunerea 

doamnei Onofrei de 60.000 lei şi se votează cu 2 voturi pentru (Onofrei, Mărcuş), 8 

abţineri şi 3 absenţi (Marian, Todea şi Urban). 



Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 7 voturi pentru, 3 abţineri (Abos, Onofrei, Mărcuş) şi 3 

absenţi (Marian, Todea şi Urban). 

Se adoptă Hotărârea nr. 68 din 23.09.2024 privind  aprobarea organizării 

şi desfăşurării  ediţiei a  XXI- a „SĂRBĂTORII MĂRULUI”. 

Punctul 5.  

5. Proiect de hotărâre privind utilizarea fondului de rezervă bugetară 

constituit pentru anul bugetar 2024. 

Doamna inspector Lepădat Loredana – prezintă raportul de specialitate. 
Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 10 voturi pentru şi 3 absenţi (Marian, Todea şi Urban). 

Se adoptă Hotărârea nr. 69 din 23.09.2024 privind utilizarea fondului de 

rezervă bugetară constituit pentru anul bugetar 2024. 

Punctul 6.  

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea accesării Programului 
Incluziune şi Demnitate Socială 2021-2027 pentru realizarea obiectivului de 
investiţii: “CENTRU MULTIFUNCŢIONAL CULTURAL ŞI TEREN DE SPORT ÎN 
VEDEREA REDUCERII EXCLUZIUNII SOCIALE ŞI PROMOVAREA DEMNITĂŢII 
SUPREME A COPIILOR ŞI TINERETULUI VULNERABIL ÎN COMUNA BATOŞ 
JUDEŢUL MUREŞ”. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – vă spuneam într-o altă şedinţă că există 
posibilittea de a accesa o finanţare pentru acest proiect. Prima dată am venit cu 

consultantul la şcoala veche din Batoş, dar acolo nu ne încadram din cauza 
suprafeţei, însă la Dedrad, la fostul dispensar ne încadrăm. Dacă sunteţi de acord, 
vom avea în continuare aprobarea accesării acestui program, unde vă voi spune 

mai multe despre ce conţine: reabilitarea clădirii, amenajarea unui teren 
multifuncţional privind sportul, sală de dansuri, de instruire. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot proiectul de 
hotărâre şi se votează cu 10 voturi pentru şi 3 absenţi (Marian, Todea şi Urban). 

Se adoptă Hotărârea nr. 70 din 23.09.2024 privind aprobarea accesării 

Programului Incluziune şi Demnitate Socială 2021-2027 pentru realizarea 

obiectivului de investiţii: “CENTRU MULTIFUNCŢIONAL CULTURAL ŞI TEREN 

DE SPORT ÎN VEDEREA REDUCERII EXCLUZIUNII SOCIALE ŞI PROMOVAREA 

DEMNITĂŢII SUPREME A COPIILOR ŞI TINERETULUI VULNERABIL ÎN 

COMUNA BATOŞ JUDEŢUL MUREŞ”. 

Punctul 7.  

7. Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului bugetar al 
Comunei Batoş din anul 2023 pentru anul 2024.      

Doamna inspector Lepădat Loredana – prezintă raportul de specialitate. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 10 voturi pentru şi 3 absenţi (Marian, Todea şi Urban). 



Se adoptă Hotărârea nr. 71 din 23.09.2024 privind utilizarea excedentului 

bugetar al Comunei Batoş din anul 2023 pentru anul 2024.      

Punctul 8.  

8. Proiect de hotărâre privind acordarea unui sprijin financiar pentru 

“ASOCIAȚIA SPORTIVĂ UNIREA DEDRAD” de pe raza UAT Batoş în vederea 

participării la Campionatele Județene de Fotbal precum și sprijinirea dotării 

cu materiale sportive şi participarea la competiţii sportive. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am avut cererea asta la o şedinţă anterioară, 

între timp s-au înscris la Campionatul Judeţean de fotbal şi îi văd motivaţi, de 

aceea vă propun să fiţi de acord cu sprijinul de 30.000 lei. 

Domnul consilier Abos Ferencz – alte sporturi nu există, dacă se înfiinţează 10 

echipe de fotbal pe toate le susţinem? Un articol din ziar spune că suma folosită de 

o echipă din bugetul alocat de primărie nu are voie să fie mai mare în a doua 

jumătate a anului decât cea cheltuită în primele 6 luni din anul 2024. Cum nu 

depăşim noi jumătate? 

Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin – care jumătate, dacă acum s-a 

înfiinţat echipa? Anul viitor, da, se poate pune problema aşa. 

Domnul consilier Gliga Ioan – oricum va trebui să depună decont pe ceea ce 

spunem noi că au voie să cheltuie banii. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – la cealaltă asociaţie am dat 50.000, din banii 

ăia s-a zugrăvit, s-a cumpărat plasă, au cilindrat terenul, este decont? 

Doamna inspector Lepădat Loredana – au termen de depus până în 15 

decembrie. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 7 voturi pentru, 3 abţineri (Abos, Bîta, Fulop) şi 3 absenţi 

(Marian, Todea şi Urban). 

Se adoptă Hotărârea nr. 72 din 23.09.2024 privind acordarea unui sprijin 

financiar pentru “ASOCIAȚIA SPORTIVĂ UNIREA DEDRAD” de pe raza UAT 

Batoş în vederea participării la Campionatele Județene de Fotbal precum și 

sprijinirea dotării cu materiale sportive şi participarea la competiţii sportive. 

 

Punctul 9.  

9. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 

2024. 

Doamna inspector Lepădat Loredana – prezintă raportul de specialitate. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 10 voturi pentru şi 3 absenţi (Marian, Todea şi Urban). 

Se adoptă Hotărârea nr. 73 din 23.09.2024  privind rectificarea bugetului 

local pe anul 2024. 

Punctul 10.  

10. Diverse. 



10.1. Tămăşan Emil-Cornel – stadiu canalizare Dedrad. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu vă pot spune un procent exact cât s-a 

realizat, dar s-a muncit şi îmi place cum lucrează, cât sapă atât bagă conductă şi 

cămin şî curăţă. E o lucrare mare, mai avem câteva străzi neasfaltate şi sapă prin 

stradă, cum pot, duc ei piatră, dar nu va fi de ajuns, va trebui să mai ducem şi noi. 

E o presiune asupra noastră şi sperăm să se poată face în curând şi plăţi, noi am 

depus deja două solicitări de plată. 

10.2. Abos Ferencz – se poate închiria păşune fără amenajament 

pastoral? Ziceaţi că nu se poate şi uite că se poate. E un articol care spune că un 

proiect de lege depus la Senat în septembrie vrea să prelungească cu încă un an 

termenul care va fi aprobat întocmirea amenajamentului pastoral. 

Doamna secretar general – dacă e proiect şi nu e aprobat încă, e o propunere, 

nu este hotărâre, ordonanţă, nimic. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – atunci nouă de ce ni s-a cerut şi am cheltuit 

bani ca să facem amenajament? 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – te referi la aia de la Uila. 

Domnul consilier Abos Ferencz – da, nu se poate închiria fără amenajament 

pastoral. Sunt depuse actele? 

Domnul consilier Gliga Ioan – doamna Muntean Laura zicea că Direcţia 

Agricolă nu avizează fără amenjament pastoral, vom vorbi din nou cu ea să vedem 

ce putem face. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – sunt foarte multe legi care probabil nu sunt 

cunoscute de toată lumea. 

Doamna secretar general – când ai o legislaţie pe păşuni, pe islaz, cu contracte 

de închiriere, cu hotărâri de consiliu local, cu APIA, cu subvenţii, era condiţie 

obigatorie, da, au fost prescrise termene, s-a amânat un an, doi, trei ani, dar după 

aceea a devenit obligatorie.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – le-a cerut APIA oamenilor la momentul 

depunerii cererilor pentru subvenţie. 

Domnul consilier Gliga Ioan – în decembrie se va stabili ce e disponibil şi după 

aceea se va scoate la licitaţie. 

10.3. Banciu Elena – evoluţia lucrărilor la staţia de reciclare, ce se 

întâmplă acolo, ce se lucrează? 

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – ceea ce aţi votat. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – se va construi o platformă de colectare 

deşeuri cu aport voluntar, unde oamenii vor putea duce plastic, sticlă, desigur în 

baza unui program, când va putea fi cineva de la primărie acolo să le preia, va fi şi 

un container frigo pentru animale decedate, un cântar auto de 50 tone, un 

concasor pentru materiale rezultate din demolări, momentan e oprit pentru că nu 

am fost de acord cu calea de acces, proiectanţii l-au făcut pe de-asupra capelei şi 

eu am cerut să se facă pe lângă gardul depozitului şi acum se lucrează la modificarea 

proiectului. E un proiect, finanţare europeană prin PNRR. În toată Europa s-au 

întârziat lucrările prin PNRR şi s-a prelungit termenul cu încă un an. Şi în Reghin 

se face o astfel de platformă şi termenul era foarte scurt. 

Consilier Cîmpean Vasile-Augustin – vreun utilaj nu este prevăzut în proiect? 

Domnul consilier Gliga Ioan – nu e dotat cu utilaje. 

Doamna consilier Banciu Elena – care e firma care lucrează? 



Domnul primar Cotoi Dumitru – nu ştiu cum se numeşte firma, e vorba despre 

Giurgiu, care se ocupă cu fier vechi. 

Doamna consilier Banciu Elena – care are ferma de la Dedrad? 

Consilier Cîmpean Vasile-Augustin – la coborâre, pe dreapta. 

Doamna secretar general – nu cred că e ăla, ăla cu fier vechi din Reghin e frate. 

10.4. Doamna secretar Macarie Marcela – din 27 septembrie încep 

termenele de curgere pentru constituirea consiliilor locale. 27 fiind zi de vineri, 

termenele spun că sunt 15 zile calendaristice din data de 27, aveţi grijă că aveţi 

nevoie de caziere de la poliţie, noii şi vechii consilieri aleşi. O să vă scriu pe 

Whatsapp, în prima fază, actele de care aveţi nevoie. Nu puteţi scoate cazierul 

înainte de 27 septembrie. Cei care au schimbat buletinele de la alegeri până la 

depunerea actelor să le aducă. Cei care sunteţi pe mandatul actual să aveţi în 

vedere parolele şi datele care le aveţi cu semnătura electronică, veţi depune 

declaraţii noi de avere, de interese de încetare a mandatului şi din nou pe mandatul 

nou. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – cam pe când va fi validat noul consiliu local? 

Doamna secretar general – nu ştiu, undeva la sfârşitul lui octombrie, începutul 

lui noiembrie. 17 zile sunt până la depunerea la Instanţă, asta însemnând 14-15 

octombrie, de acolo încolo când vor veni încheierile de la Instanţă şi când va emite 

prefectul ordinul de convocare. 

Domnul preşedinte de şedinţă, având în vedere faptul că problemele înscrise 

pe ordinea de zi au fost epuizate, vă mulţumesc pentru prezenţă şi declar închise 

lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 

 

           PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                           Contrasemnează,  

                     CONSILIER                                 SECRETAR GENERAL,                          

          Andone Teodor                              Macarie Marcela 

 

 


